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ELÄKELÄISNEUVOSTON KOKOUS            PÖYTÄKIRJA 1/2025 
                                                                         Toimikausi 1.6.2023–31.5.2025 
Aika ja paikka ti 14.1. klo 10-12.12 Myllytien toimintakeskus (Aamiaistreffit klo 8.45-
9) 
 
Pöytäkirjan tarkastus: Pöytäkirja tarkastetaan kokouksessa. 
 

  

Paikallisyhdistys Jäsen Läsnä Poissa 

Järvenpään Eläkkeensaajat ry 
varsinainen jäsen Anja Lukjanov, varajäsen Irma 
Uhlenius 

Anja Lukjanov x  

Järvenpään Eläkkeensaajat ry 
puheenjohtaja Liisa Majanen ja varajäsen Seppo 
Fahlström 

Liisa Majanen  
puheenjohtaja 
 

      x 
 

 
 
 

Järvenpään Eläkeläiset ry 
varsinainen jäsen Ossi Kaminen ja varajäsen 
Seppo Partanen 

Ossi Kaminen       x  

Keski-Uudenmaan 
Työkyvyttömyyseläkkeensaajat ry 
varsinainen jäsen Kaija Jaukkari ja varajäsen 
Toini Helenius 

Kaija Jaukkari x 
 

 

Eläkeliiton Järvenpään Yhdistys ry 
varsinainen jäsen Maija-Liisa Pyykkönen ja 
varajäsen Arja Suutari 

Maija-Liisa 
Pyykkönen 
 

x 
(poistui 
12.09) 

 

Keski-Uudenmaan senioriopettajat 
varsinainen jäsen Kaija Tuuri ja varajäsen Riitta 
Viksten 

Kaija Tuuri x  
 
 

Träskända Seniorer rf 
varsinainen jäsen Stig Strandberg 

Stig Strandberg x  

Järvenpään kansalliset seniorit ry 
varsinainen jäsen Lars-Erik Wilskman ja 
varajäsen Pekka Raittila 

Lars-Erik Wilskman  
 

      x  

Osallisuuden erityisasiantuntija  
Eläkeläisneuvoston kokoussihteeri  

Pilvi Kallio-
Meriläinen 

      x  

Yhteisöllisyyden erityisasiantuntija Anne Honkanen        x  
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§ 1 Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus sekä pöytäkirjan tarkastaminen 
 
Perustelut 
Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen. Pöytäkirjan tarkastamisesta 
päättäminen. 
Pöytäkirja pidetään nähtävänä Järvenpään kaupungin tietoverkossa 16.1.2025 alkaen. 
 
Ehdotus 
Kokous todetaan lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. Pöytäkirja tarkastetaan kokouksessa.  
 
Kokouskäsittely 
Päätös  
Todettiin. 
 
§ 2 Edellisen kokouksen pöytäkirja 
 
Perustelu 
Tarkastellaan pöytäkirja edistettävien asioiden näkökulmasta ja kuullaan miten asiat ovat 
edenneet. 
 
Esitys 
Merkitään tiedoksi. 
 
Kokouskäsittely 
Päätös 
Todettiin. 
 
Linkki  
https://www.jarvenpaa.fi/kaupunki-ja-paatoksenteko/paatoksenteko/kokoukset-ja-
paatoksenteko/vaikuttamistoimielimet/elakelaisneuvoston-poytakirjat 
 
 
 
§ 3 Aamiaistreffit 
 
Perustelu  
Järvenpään eläkeläisneuvosto on kirjannut toimintasuunnitelmaan pitää säännöllisiä 
aamiaistapaamisia, joissa käsitellään ikäihmisten elämään ja arkeen vaikuttavia valmistelussa 
olevia Järvenpään ja Keusoten asioita. Aamiaistreffejä alettiin järjestää vuosi sitten syksyllä, ja 
niissä on käynyt 40-80 osallistujaa aiheesta riippuen. 
 
Talven aamiaistreffien vieraat: 
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Joulukuun aamiaistreffeillä aiheena oli Järvenpään Opiston palvelut. 
 
 
Ehdotus 
Merkitään tiedoksi tammikuun treffit ja kehitetään helmikuulle kysymyksiä aiheesta. 
 
Kokouskäsittely 
Satakunta osallistujaa, vilkasta hyvää keskustelua ja ilmapiiri. Vastauksia saatiin hyvin. 
Kansanedustajatkin tykkäsivät ja lupasivat tulla uudestaan tällä kaudella. 

 Maisa nosti kokouksessa eläkeuudistuksen, josta kysyi kansanedustajilta tilaisuuden 
ulkopuolella: elinaikakerroin, kelluvat eläkkeet taloustilanteen mukaan. Raportti tulee 
tammikuun lopussa. Raportista annetaan lausunto sen ilmestyttyä. 

 Lars-Erik: Järvenpäässä ei ole yleistä väestönsuojaa. 
 
Päätös 
Merkitään tiedoksi ja toimeksi. 
 
 
§ 4 Rollaattorin hankinta Myllytien toimintakeskukselle eläkeläisneuvoston 
jäsenten omalla rahalla 
  
Perustelut 
Myllytien toimintakeskus on tärkeä kohtaamispaikka monille senioreille, ja sen toiminnan 
tukeminen on olennaista yhteisön hyvinvoinnin kannalta. Toimintakeskuksen käyttäjillä on ollut 
selkeä tarve rollaattorille, joka helpottaisi liikkumista ja mahdollistaisi monipuolisen 
osallistumisen toimintaan. Valitettavasti toimintakeskuksen aiempi rollaattori on varastettu, 
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eikä kaupunki ole pyynnöstä huolimatta suostunut hankkimaan uutta rollaattoria. Kuitenkin 
kyseessä on suhteellisen pieni kustannus, noin 200–300 euroa. 
Eläkeläisneuvosto katsoo, että rollaattorin puute ei ainoastaan rajoita joidenkin käyttäjien 
mahdollisuuksia osallistua, vaan heikentää keskuksen vetovoimaa. 
 
Joulukuun kokouksen jälkeen erityisasiantuntija Anne Honkanen sanoi, että rollaattori voidaan 
hankkia perintövaroista, mutta hankinta tulee tehdä heti alkuvuodesta 2025. Eläkeläisneuvosto 
sitoutui tekemään hankinnan ja hoitamaan rollaattoriin varastamista estävät teippaukset. 
Teippauksissa lukee tieto rollaattorin omistajasta, joka on Myllytien toimintakeskus. 
 
Ehdotus 
Valitaan rollaattori ja tehdään tilaus, alla Fysiotuen verkkokaupan linkki. 
https://fysiotuki.fi/tuote-osasto/liikkumisen-apuvalineet/rollaattorit/ 
 
Kokouskäsittely 
Valittiin Fysiotuen valikoimasta Basic-rollaattori. Pilvi tekee tilauksen ja lasku menee 
hyvinvoinnin palvelualueen talouspäällikkö Marja Lindille. Ennen käyttöönottoa rollaattoriin 
teippaukset / nimikointi. Hankinta kustannetaan Martta Kostiaisen perinnöstä. 
 
Päätös 
Kokouskäsittelyssä ilmenevin muutoksin. 
 
§ 5 Myllytien toimintakeskuksen yhteisöllisyyden parantaminen 
 
Perustelut 
Eläkeläisneuvostossa on herännyt toive Myllytien toimintakeskuksen saunan avaamiseksi. 
Pohditaan kokouksessa neuvottelujen käymisestä toimintakeskuksen kanssa, sekä millaisin 
reunaehdoin eläkeläisneuvosto ja yhdistykset voisivat sitoutua toimintakeskuksen saunan 
avoimeen toimintaan. Asia ei ole edennyt. 
 
Ehdotus 
Taustayhdistyksiltä tiedustelu vapaaehtoisuudesta Myllytien saunottajiksi.  
 
Kokouskäsittely 
Päätös 
Ehdotuksen mukaan. 
 
§ 6 Järvenpään eläkeläisneuvoston toimintakertomus 2024 
 
Perustelut 
Vuoden 2024 toimintakertomus. Toimintakertomus toimitetaan kaupunginhallitukselle tuttuun 
tapaan tammikuussa 2025. 
 
Ehdotus 
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Tutustutaan ja muokataan toimintakertomukseen kirjattavia asioita liitteenä olevasta 
luonnoksesta. Annetaan sihteerille lupa viedä toimintakertomus kaupunginhallituksen 
esityslistalle. 
 
Kokouskäsittely 
Etsitään vielä oikea raportti, jossa kritisoidaan vaikuttamistoimielinten vaikutusvaltaa. 
 
Päätös 
Käsittelyssä ilmenevällä lisäyksellä. 
 
Liite Vuoden 2024 toimintasuunnitelma. 
 
 
§ 7 Vuoden 2025 toimintasuunnitelma ja budjetti 
 
Perustelut 
Vuoden 2025 toiminnan suunnittelua ja budjetointia. 
Toimintasuunnitelma toimitetaan kaupunginhallitukselle tammikuussa 2025. 
 
Ehdotus 
Listataan toimintasuunnitelmaan kirjattavia asioita. Annetaan sihteerille lupa viedä 
toimintakertomus kaupunginhallituksen esityslistalle. 
 
Kokouskäsittely 
Merkittiin lisäyksiä ja tarkennuksia suunnitelmaluonnokseen. Sihteeri tekee muutokset ja laittaa 
toimintasuunnitelman ja budjetin kaupunginhallitukselle. 
 
Päätös 
Kokouskäsittelyssä ilmenevin muutoksin. 
 
Liite Vuoden 2025 toimintasuunnitelma. 
 
 
§ 8 Seuratalolle induktiosilmukka 
 
 
Perustelu 
 
Aiempi käsittely joulukuussa 2024 
Järvenpään Seuratalo toimii monien yhdistysten, järjestöjen ja toimintaryhmien 
kokoontumispaikkana, tarjoten tiloja erilaisille tapahtumille ja tilaisuuksille. Useat näistä 
yhteisöistä ovat ilmaisseet eläkeläisneuvostolle tarpeen parantaa tilojen saavutettavuutta ja 
esteettömyyttä asentamalla induktiosilmukka. Silmukan avulla kuulokojeen käyttäjä voi 
nykyistä paremmin osallistua talon toimintaan. 
Induktiosilmukka on järjestelmä, joka siirtää ääntä langattomasti äänilähteestä kuulokojeeseen, 
parantaen kuuluvuutta erityisesti tiloissa, joissa on taustamelua tai heikko akustiikka. 
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Esimerkiksi Helsingin kaupungin ohjeistuksen mukaan kokoontumistiloissa, joissa on 
äänentoistojärjestelmä, tulisi olla myös induktiosilmukka tai muu vastaava 
äänensiirtojärjestelmä  
Helsingin kaupunki 
 
Induktiosilmukan hankinta- ja asennuskustannukset vaihtelevat tilan koon ja rakenteen 
mukaan. Pienempien tilojen järjestelmät voivat maksaa alle tuhat euroa, kun taas suuremmissa 
tiloissa kustannukset voivat nousta useisiin kymmeniin tuhansiin euroihin. Tarkka 
kustannusarvio saadaan parhaiten pyytämällä tarjous alan asiantuntijoilta, jotka voivat 
suorittaa alkukartoituksen ja tarjota räätälöidyn ratkaisun Seuratalon tarpeisiin.  
 
Eläkeläisneuvosto esittää, että Järvenpään kaupunki ryhtyy toimenpiteisiin induktiosilmukan 
hankkimiseksi ja asentamiseksi Järvenpään Seuratalolle. Tämä parantaisi tilojen 
saavutettavuutta ja mahdollistaisi kuulokojeiden käyttäjien täysipainoisen osallistumisen 
tilaisuuksiin. Neuvosto ehdottaa, että kaupunki selvittää hankinnan kustannukset, ottaen 
huomioon tilan käyttäjien tarpeet ja esteettömyysvaatimukset. 
Toteuttamalla tämän hankinnan kaupunki edistää yhdenvertaisuutta ja parantaa kaikkien 
asukkaiden mahdollisuuksia osallistua Seuratalon toimintaan. 
 
 
Ehdotus 
Merkitään tiedoksi, että joulukuun kokouksen jälkeen Anne Honkanen oli yhteydessä 
Mestaritoimintaan, joka kirjasi hankinnan alle 8 000 hintaisena vuoden 2025 
käyttösuunnitelmaan. Seurataan hankinnan toteutumista tarvittaessa. 
 
Kokouskäsittely 
 
Päätös 
Ehdotuksen mukaan. 
 
 
§ 9 Aloite kotiin vietävän vanhustyön mallin kehittämiseksi Järvenpäässä 
 
Perustelut  
Kokemukset pienemmistä kunnista, kuten Mäntsälästä ja Pornaisista, osoittavat, että kotiin 
vietävä vanhustyö nimettyjen ammattilaisten toteuttamana parantaa merkittävästi ikäihmisten 
hyvinvointia ja mahdollistaa heidän pidempiaikaisen asumisensa omissa kodeissaan. 
Esimerkiksi Mäntsälässä senioriohjaajat tarjoavat maksutonta keskusteluapua ja kotikäyntejä, 
mikä tukee ikäihmisten arjessa selviytymistä  
Mäntsälä 
. 
Vaikka hyvinvointialueet, kuten Keski-Uudenmaan hyvinvointialue (Keusote), vastaavat pääosin 
sosiaali- ja terveyspalveluiden järjestämisestä, kunnilla on edelleen merkittävä rooli 
asukkaidensa hyvinvoinnin ja terveyden edistämisessä. Sosiaali- ja terveydenhuollon 
järjestämisestä annetun lain (612/2021) mukaan kunnan on edistettävä asukkaidensa 
hyvinvointia ja terveyttä omassa toiminnassaan  
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Kuntaliitto 
 
Kotiin vietävien palveluiden, kuten kotihoidon ja tukipalveluiden, järjestäminen edellyttää 
tehokasta yhteistyötä hyvinvointialueen ja kunnan välillä. Kunnan osallistuminen näiden 
palveluiden tuottamiseen täydentää hyvinvointialueen tarjoamia palveluita ja varmistaa, että 
ikäihmiset saavat tarpeisiinsa vastaavaa tukea. 
 
Esitys 
Viedään alla oleva aloite alueelliseen vanhusneuvostoon. 
 
Eläkeläisneuvosto esittää, että Järvenpään kaupunki tai Järvenpään kaupunki yhdessä 
kumppanin kanssa, tutkisivat yhteistyössä kotiin vietäviä vanhuspalveluita nimeämällä 
kehittämiseen omat ammattilaisensa. Mallin käyttöönotto Järvenpäässä parantaisi ikäihmisten 
mahdollisuuksia asua omissa kodeissaan pidempään ja turvallisemmin. 
Neuvosto korostaa, että kunnan osallistuminen kotiin vietävien palveluiden järjestämiseen on 
välttämätöntä, jotta palvelut vastaavat paikallisiin tarpeisiin ja täydentävät hyvinvointialueen 
tarjoamia palveluita. Tämä yhteistyö edistäisi ikäihmisten hyvinvointia ja toimintakykyä sekä 
vähentäisi raskaampien palveluiden tarvetta tulevaisuudessa. 
Eläkeläisneuvosto suosittelee, että tavoitteena on luoda toimiva palvelumalli, joka vastaa 
ikäihmisten tarpeisiin ja tukee heidän itsenäistä asumistaan omissa kodeissaan 
mahdollisimman pitkään. 
 
Kokouskäsittely 
Eläkeläisjärjestöjen ja kaupungin yhteinen hanke. 
Senioriohjaaja-idea: koordinaattorina. 
Aloite, että kaupunki perustaa senioriohjaajan toimen tai hankkeistaa senioriohjausta, joka 
tukee kotona asumista. Perusteluna, että hyvinvointialueen tehtävät selvät, ja nyt kaupungin 
tulisi ottaa kantaakseen ennaltaehkäisevä vanhustyötä.  
 
Päätös 
Kokouskäsittelyssä ilmenevin muutoksin siirretään seuraavaan kokoukseen. 
 
§ 11 Kuulumiset ja raportit kaupungin ja Keusoten valtuuston, lautakuntien 
sekä työryhmien kokouksista 
 
Perustelut 
Eläkeläisneuvoston jäsenet lukevat tiedotteet, esityslistat ja pöytäkirjat omalta seurattavalta 
palvelualueeltaan. Tarvittaessa tutustuvat esitys- tai päätöspöytäkirjan liitteisiin 
julkaisujärjestelmässä: https://jarvenpaa.cloudnc.fi/fi-FI 
Eläkeläisneuvoston WhatsApp-pikaviestinkanavaan tuodaan esitykset, joihin tarvitaan 
neuvoston pikaista reagointia, kannanottoa tai huolenilmaisua. 
 
Tilaa: https://www.jarvenpaa.fi/a/tilaa-jarvenpaamedian-uutiskirje 
 
 
Ehdotus 
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Merkitään tiedoksi kuulumiset seuraavista: 
Valtuusto 
Kaupunginhallitus 
Opetus- ja kasvatus 
Hyvinvointilautakunta 
PENK ja Eetu ry 
Liikenneturvallisuusryhmä  
Kaupungin osallisuus ja viestintä 
Alueellinen vanhusneuvosto 
Hyvinvointialueen valtuusto, tulevaisuus- ja kehittäminen 
 
 
Kokouskäsittely 

 Valtuustossa Kyrölän kaavamuutos, rivari meni läpi. Järvenpään HSL-selvitys – ei ole 
varaa nyt. Mikko Autere valittiin kaupunkikehitysjohtajaksi.  

 Kaupunginhallitus: OP-kortteliin liikehuoneistoja, saadaanko firmoja?  
 Opka: varhaiskasvatuksen sääntökirja, EDUCA-messut, Haarajoen koulun ja JYKin 

urakkakilpailutukset, opettajahaku, Ristinummelle 8/2025 uusi päiväkoti. 
 LITU-ryhmään asioita Ossille: vammaispaikoille tehdään edelleen lumenaurausta, 

Myllytien siirto 1. luokkaan, ja liian nopeat valot. 
 Osallisuus: mamu-hanke, Festaripakka (Vastuullinen juhliminen), hyvinvointi- ja 

turvallisuussuunnitelma, Välittämisen SM-kisa, https://valittamisensm.fi/ 
 Alueellinen vanhusneuvosto, suunnitteilla Jäkeen 60-hengen hoivatalo. Esillä kaksi eri 

lokaatiota. PYL-selvitys. Liikkumispalvelut. 
 Hyvo: pahoinvoinnin kaari. 

 
Päätös 
Ehdotuksen mukaan. 
 

§ 11 Uuden eläkeläisneuvoston 1.6.2025-31.5.2027 nimeäminen 
 
Perustelut 
Eläkeläisneuvoston toimikausi on kaupunginhallituksen toimikausi, kaksivuotinen. 
Eläkeläisneuvosto tekee nimeämisen perusteella esityksen kaupunginhallitus valittavaksi.  
Paikallisyhdistyksestä, josta valitaan puheenjohtaja, nimetään  
eläkeläisneuvostoon yksi jäsen ja hänelle henkilökohtainen varajäsen. Perinteisesti järjestöt 
ovat keskenään sopineet myös puheenjohtajan nimeämisestä. Kevään aikana pyydetään 
eläkeläisjärjestöitä nimeämään jäsen ja varajäsen eläkeläisneuvostoon 1.6.2025 alkaen. 
 
Ehdotus 
Eläkeläisneuvosto toivoo, että yhdistykset nimeävät jäsenen ja varajäsenen kaudelle 1.6.2025-
31.5.2027  puheenjohtaja Liisa Majaselle liisa.majanen@jarvenpaa.fi tai varapuheenjohtaja Lars-
Erik Wilskmanille lars-erik.wilskman@kolumbus.fi  31.3. mennessä. Nimeämiskokous pidetään 
15.4. klo 10-12 Myllytien toimintakeskuksessa. Uudet ja vanhat tapaavat toukokuun 
miniseminaarissa kapulanvaihdon merkeissä 13.5. Paikka ilmoitetaan myöhemmin. 
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Kokouskäsittely 
Vaihdetaan sana toivoo sanaksi edellyttää.  
 
Päätös 
Ehdotuksen mukaan. 
 

 
§ 12 Ilmoitusasiat 
 
 
Ehdotus 
Merkitään ilmoitusasiat tiedoksi. 

 
Kokouskäsittely 
Päätös 
Ei ilmoitusasioita. 

 
§ 13 Kokouksen päättäminen ja eläkeläisneuvoston seuraava 
kokous 
 
Ehdotus 
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 12.12. 
 
Seuraava kokous pidetään ti 11.2.,  
Muut kevään kokoukset: ti 4.3. vaikuttamistoimielinten yhteinen kokous kello 16 tai 17 (aika 
tarkentuu),  ti 11.3., ti 15.4 Nimeämiskokous ja esitys kaupunginhallitukselle (kuntavaalit 13.4.), 
ti 13.5. Pikkuseminaari (Bulevardi-kortteli tai Järvenpää-talo) 
 
Aamiaistreffien aiheena 11.2. aiheena on päihteet, yksinäisyys ja menetetyt elinvuodet. Vieraana 
hyvinvoinnin palvelualueen johtava asiantuntija Tuomas Tenkanen ja Keusoten 
erikoissuunnittelija Marjut Suo.   
 
Kokouskäsittely 
Päätös 
Ehdotuksen mukaan. 
 


